
Zpráva o činnosti Komise rozhodčích JŠS v období od poslední konference svazu 

Od poslední konference svazu naše komise pracovala ve složení Durchan, Hejda, Hostaša.  

Pořádali jsme školení rozhodčích, 25. září 2022 v Táboře. Pořádáme školení v pravidelných 

intervalech jednou za dva roky. V posledním roce nám přibyl nový rozhodčí 1. tř. Ján Gdovin, 

máme tedy 5 R1. V současné době tedy máme 8 rozhodčích 3. tř., 4 rozhodčí 2.tř. a 5 rozhodčích 

1. tř.  

Celkem tedy máme v našem svazu 17 rozhodčích, o sedm méně než před rokem. 

Počet rozhodčích je vcelku ucházející, pokud by byla kvantita nahrazena kvalitou, případně 

aktivitou. Jsem spokojen s aktivitou pěti rozhodčích 1. tř., kteří mají – nebo postupně 

v posledních letech nabírají zkušenosti. J. Gdovin na dětských turnajích a na KP v rapidu 

v Písku; J. Durchan na táborských festivalech, Táborské věži, dětských turnajích i na ligových 

zápasech, P. Hostaša pořádá řadu rapidů a zkušenosti nabírá i na lize v Táboře. S ligou v Táboře 

několikrát vypomáhal i R. Němeček. S pokrytím celostátních mistrovských soutěží v našem 

kraji jsem plně spokojen. Máme dobrou komunikaci při delegování rozhodčích na ligové zápasy 

a v případě zastupování, když je někdo nemocen. Nebyli hlášeny žádné problémy, výtky, 

protesty z KR ŠSČR na naše rozhodčí. 

Dále máme skupinu rozhodčích, kteří minimálně pod vedením někoho z výše jmenovaných 

jsou schopni vydatně pomoci při dětských Velkých cenách. V řadě případů zvládají bravurně 

losovací software i on-line šachovnice (Kadlec, Kadlecová A., Martinkovič, Tejnor). 

Nemohu být spokojen s tím, že celková úroveň našich rozhodčích ale klesá. Je to vidět i na 

některých mládežnických turnajích, na časových skluzech při zahájení turnajů, ale hlavně 

v běžném šachovém životě – při zápasech – od 3. divize po ligové zápasy. Děti mají čím dál 

nižší povědomí o pravidlech FIDE, než měli třeba před 10 či dvaceti lety za dob pana 

Luniaczeka; na ligových zápasech potkáte i hráče mistrovské úrovně, kteří mají vážné problémy 

s pravidly a legislativou. Je tedy tak trochu s podivem, že jsme za období od poslední 

konference řešili snad jen jediný vážnější spor (Bartoš versus Straka v 1. divizi, vizte příloha). 

    Milan Durchan, předseda Komise rozhodčích JŠS 

  



Příloha: 

Vřele doporučuji, aby na každém zápase družstev od 3. divize počínaje byl v sestavě každého 

domácího družstva „rozhodčí“, který umí nastavit hodin, resp. ví a zná vše okolo hodin. 

V zápase 1. divize So Tábor – Šachklub Tábor vznikl spor při neoprávněném spuštění hodin 

soupeři. Reklamace byla na místě a byla bez problému uznána, ale vlastní řešení (přenastavení 

hodin) vedlo k nekonečným sporům, které řešila jak STK, tak KR. Asi stojí za zdůraznění, že 

nejen přidání dvou minut, ale i zásadní informace ohledně „počítání tahů“, že není třeba 

přenastavit počet tahů na hodinách, je v daném případě klíčová. A dohnat tento spor až do stavu, 

kdy se řeší neoprávněné použití mobilního telefonu hrajícím rozhodčím zápasu se mi zdá 

absurdní.  


